

Wolfgang Kleinwächter

Prof. em. University of Aarhus

Wolfgang Kleinwächter ist Professor für Internet-Politik und -Regulierung an der Universität Aarhus (DK), Mitglied des ICANN-Direktoriums und Sonderbotschafter der NETmundial Initiative (NMI). Langjährig an internationalen Verhandlungen zu Internet Governance, vor allem im Rahmen von ICANN, WSIS und IGF, beteiligt. Mitglied der UN Working Group on Internet Governance (2003-2005), persönlicher Berater des Vorsitzenden des UN Internet Governance Forum (2005-2010), Mitglied in ICANNs GNSO Council (2011-2013) und ICANNs Nomination Committee (2005-2011), Vorsitzender der Internet Governance-Expertengruppe des Europarates (2009-2012), Mitglied der UNCSTD Working Group on IGF Improvement (2010-2012), Mitglied der EU Task Force Internet of Things (2010-2013), Gründer und Vorsitzender der Summer School on Internet Governance (SSIG). Mitglied der Regierungsdelegation Dänemarks beim UN-Weltgipfel zur Informationsgesellschaft (Tunis 2005) und Deutschlands bei der ITU World Conference on International Telecommunication (Dubai 2012). Kleinwächter ist Autor zahlreicher Publikationen und Experte bei Hearings im Europäischen Parlament und im Deutschen Bundestag. 2012 wurde er mit dem eco Internet Award ausgezeichnet.



Wolfgang Kleinwächter has been involved in Internet Governance issues since 1997, having participated in 45 ICANN meetings. He is a member of the ICANN Board of Directors and has also served five years in the NomCom of ICANN. In the WSIS process he was a member of the Civil Society Bureau, co-chaired the Internet Governance Caucus (IGC) and was appointed by UN Secretary General Kofi Annan as for the UN working group on Internet Governance (WGIG). He is a co-founder of the European Dialogue on Internet Governance (EURODIG), the Global Internet Governance Academic Network (GIGANET), the Summer School on Internet Governance (SSIG) and chair of the ICANN Studienkreis. Wolfgang Kleinwächter is a professor for International Communication Policy and Regulation within the Department for Media and Information Studies at the University of Aarhus in Denmark. He has been teaching there since 1998, and his academic teaching experiences include previous work at the University of Leipzig, the University of Tampere, the American University, Washington, D.C, the University of Oerebro, the Moscow State University and the Heilbronn Business School.